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STołeczny uRząd 
z policją
23 września prezydent m.st. War-
szawy hanna Gronkiewicz-Waltz 
podpisała z komendantem stołecz-
nym policji insp. Adamem mula-
rzem porozumienie dotyczące 
współpracy w zakresie wymiany 
gromadzonych przez obie stro-
ny informacji o przestrzeni mia-
sta. Porozumienie określa zasady 
współdziałania w zakresie stałej 
wymiany danych przestrzennych, 
obejmujące w szczególności Sys-
tem lokalizacji Zdarzeń dla ob-
szaru stolicy prowadzony przez 
Komendę Stołeczną Policji oraz 
Centralną Bazę danych Przestrzen-
nych gromadzącą dane przestrzen-
ne z jednostek organizacyjnych 
m.st. Warszawy. Ze strony miasta 
realizację porozumienia koordynu-
je pełnomocnik prezydenta ds. bu-
dowy i rozwoju infrastruktury infor-
macji przestrzennej we współpracy 
z kierownikami komórek organi-
zacyjnych miasta, w tym: dyrekto-
rem Biura Geodezji i Katastru oraz 
dyrektorem Biura Bezpieczeństwa 
i Zarządzania Kryzysowego. 

ŹRódŁO: BGiK,  
URZąd m.St. WARSZAWy

90 lAt ŁódZKIEJ GEOdEZJI
Wsiedzibie muzeum historycznego 

miasta Łodzi odbyła się 20 paź-
dziernika uroczysta konferencja upamięt-
niająca 90. rocznicę utworzenia miejskiej 
służby geodezyjnej. Za początek systema-
tycznej działalności geodezyjnej w tym 
mieście przyjęto powstanie w 1918 roku 
(tuż po odzyskaniu niepodległości) Od-
działu Pomiarów miejskich przy Wydzia-
le Budownictwa tamtejszego magistratu. 
Jednak pierwsze pomiary Łodzi sięgają 
początków XIX wieku. Jak powiedział geo-
deta Łodzi Wojciech dyakowski, geode-
zja jest potrzebna w mieście do tego, by 
jego gospodarz wiedział, co się w nim 
dzieje. dowodem na to był przedstawiony 
przez niego szeroki zakres zadań wyko-
nywanych przez dwustuosobowy zespół 
Wydziału Geodezji, Katastru i Inwentary-
zacji. działalność łódzkich geodetów to 
również najlepsza w Polsce internetowa 
mapa miasta wykonana na bazie miej-
skiego Systemu Informacji o terenie przez 
miejski Ośrodek dokumentacji Geodezyj-
nej i Kartograficznej, a także publikacja 

Atlasu miasta, unikalnej pozycji we współ-
czesnej kartografii polskiej.
Obecny na konferencji prezydent Łodzi 
Jerzy Kropiwnicki (fot.) stwierdził, że bez 
geodezji miasto nie mogłoby istnieć, a służ-
ba geodezyjna jest fundamentem, od któ-
rego zależy jego prawidłowy rozwój. 
W uroczystości uczestniczyli także główny 
geodeta kraju Jolanta Orlińska, posłowie 
– Artur dunin i Józef Racki, prezes SGP 
Krzysztof Cisek, przedstawiciele administra-
cji samorządowej. Bezpośrednim bodźcem 

do założenia w 1918 roku Oddziału Po-
miarów była potrzeba wykonania szczegó-
łowych pomiarów Łodzi pod budowę sieci 
kanalizacyjnej. Klamrą spinającą dawne 
i dzisiejsze czasy jest rea lizowany właśnie 
w tym mieście olbrzymi projekt przebudo-
wy sieci wodno-kanalizacyjnej za ponad 
700 mln złotych [więcej o historii geodezji 
łódzkiej w GEOdECIE 4, 5, 9, 10/2008 
oraz na s. 20 – red.]. 
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INtERGEO 2008 W BREmIE
Prawie 500 wystawców 

z 29 krajów uczestniczyło 
w targach INtERGEO 2008, 
które odbyły się w tym roku 
w Bremie (30 września-2 paź-
dziernika). dzięki prezenta-
cji różnorodnej tematyki – od 
pozyskiwania danych, nawi-
gacji, ruchu drogowego/lo-
gistyki do aplikacji z zakresu 
środowiska, zarządzania ry-
zykiem, zarządzania kryzy-
sowego oraz wizualizacji 3d 
– targi te są jedną z najważ-
niejszych światowych imprez 
z zakresu geodezji, geoinfor-
macji i zarządzania terenem. 
Imprezę w Centrum Wysta-
wowym zorganizo-
wała hINtE Gmbh 
we współpracy 
z deutsche Verein 
für Vermessungswe-
sen (dVW, Niemiec-
kie Stowarzysze-
nie ds. Geodezji), 
a patronat nad nią 
objął Sigmar Ga-
briel, niemiecki mini-

ster ds. środowiska, ochrony 
przyrody i bezpieczeństwa 
nuklearnego. motto tegorocz-
nych targów brzmiało: „Wie-
dza i działania dla planety 
Ziemia”. tematami przewod-
nimi były: monitoring środo-
wiska, badania mórz i rejo-
nów polarnych, strategie dla 
pozyskania alternatywnych 
źródeł energii oraz ochrona 
wybrzeży i zarządzanie kry-
zysowe na wypadek powo-
dzi. Na INtERGEO Polskę 
reprezentowały GUGiK (pro-
ponując głównie rozwiąza-
nia dotyczące zastosowania 
aktywnej sieci geodezyjnej 

ASG-EUPOS) oraz – już po 
raz 18. – Warszawskie Przed-
siębiorstwo Geodezyjne S.A., 
które wraz z berlińską firmą 
SCAN3d Gmbh przedsta-
wiło szeroką ofertę w zakre-
sie zastosowań naziemnego 
skaningu laserowego. targi 
w Bremie zorganizowane 
na  powierzchni użytkowej 
24 tys. m2 odwiedziło ponad 
15 tys. osób z całego świata 
[więcej o nowościach tech-
nicznych na targach na s. 59 
– red.].
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